

NEWS LETTER

THE COUNCIL OF THE SOCIETY met in Toronto for two days on January 27 and 28. A major item of business was consideration of the Brief to be presented to the Royal Commission on Health Services. This Brief was prepared and presented by Dr. Vivyan Morton, as Chairman of the Committee appointed by Council. Copies of the Brief will be made available to the officers of each Division.

The Council of the Society have authorized the institution of a Medal to be presented by the Canadian Anaesthetists' Society for Meritorious Service in Anaesthesia and have appointed a committee to be responsible for the design of such a medal and to define the basis on which the award is to be made.

On recommendation of the referees, the Council of the Society have announced that the British Oxygen (Canada) Prize will not be awarded in 1962.

ALBERTA DIVISION

Dr. C. M. Learmonth, Chairman of the Alberta Division, has been appointed Assistant Director—Medical (Medical Superintendent) of the Royal Alexandra Hospital in Edmonton.

Dr. D. F. Cameron, Assistant Professor of Anaesthesia, University of Alberta Hospital in Edmonton, has been appointed Assistant Dean of Medicine, University of Alberta, effective July 1, 1962.

Dr. Y. C. Nip, formerly of Winnipeg, has joined the Anaesthetic Staff of the Calgary General Hospital.

Dr. T. Williams, formerly of Cardiff, Wales, has joined the Anaesthetic Staff of the University of Alberta Hospital.

MANITOBA DIVISION

Dr. Y. Nip has left Winnipeg to join the Department of Anaesthesia at the Calgary General Hospital.

Dr. W. Zaycew has joined the Department of Anaesthesia at the Winnipeg General Hospital.

Dr. P. Crookes has left Winnipeg to live in Richmond, California.

The Manitoba Division presented a brief to the Royal Commission on Health Services on January 16, 1962. This was very well received by the Commission.

ONTARIO DIVISION

The new Procedural Tariff of the Ontario Medical Association came into effect on January 1, 1962. This tariff has been well received in principle by most practising anaesthetists in the province. Some details require alteration, and these are now under review.

Physicians Services Incorporated have suggested the introduction of a new prepayment plan which would pay specialists' fees on the basis of the O.M.A. Tariff (for referred work only) to those specialists undertaking by contract to accept these fees on conditions laid down by the Corporation. Opinion is sharply divided on the principle of accepting this plan.

DIVISION DU QUÉBEC

Le docteur Wilfrid Tremblay, chef-anesthésiste de l'hôpital Saint-Luc, est décédé le 11 janvier, à l'âge de 64 ans; il fut membre du personnel de cet hôpital de 1929 à 1961. A sa famille, et en particulier à son fils le docteur Gilles Tremblay, la Société Canadienne des Anesthésistes offre ses plus sincères condoléances.

Le 3 février, décédait le docteur Jean-Louis Rochefort, chef-anesthésiste et directeur médical de l'hôpital Jean-Talon. A son épouse et à ses enfants, la Société Canadienne des Anesthésistes présente ses plus sincères condoléances.

Le 1er septembre 1961, le docteur Louis Henri Gatien a laissé son poste de chef-anesthésiste à l'hôpital Saint-Joseph de Lachine, pour devenir directeur médical de cette institution. Sincères félicitations et meilleurs voeux de succès.

Récemment, deux émissions télévisées ont contribué à faire connaître notre spécialité au public québécois. L'une était sous le patronage de la Société Médicale de Montréal: le docteur Jean Laporte, chef du service d'anesthésie de l'Hôtel-Dieu de Montréal, a traité de "L'Anesthésiste, sa préparation, et les moyens dont il dispose." Lors d'une seconde émission, le docteur Louis Lamoureux, chef du service d'anesthésie de l'hôpital Notre-Dame, paraissait à "Médecine d'aujourd'hui," sous le patronage du Collège des Médecins et Chirurgiens de la province de Québec. Il a développé le thème suivant: "Le patient et son anesthésiste· le rôle de ce dernier au cours de la chirurgie et dans les suites opératoires immédiates."

La prochaine réunion de la division du Québec aura lieu à Québec, à la Cité Universitaire; la date en a été fixée au 10 mars 1962. On y traitera du Penthrane et des volumes sanguins.

Un symposium sur la Réanimation, organisé par le Dr. Lucien Rinfret, a été présenté par les Anesthésistes des différents hôpitaux de Québec, aux membres

de la Société Médicale de St. Jean Baptiste de Québec au cours du mois de décembre dernier. Les participants étaient:

Dr. Donald MacMillan, Hôpital Jeffery Hale: Pression positive en anesthésie et réanimation.

Dr. J. P. Déchêne, Hôpital Laval: Réanimation en chirurgie thoracique et traitement des arrêts cardiaques.

Dr. Alfred Jobidon, Hôpital St François d'Assise: Réanimation dans les accidents cardio-vasculaires.

Dr. Victorin Masson, Hôpital du St Sacrement: 1. Réanimation dans les comas de toute nature. 2. Anoxie et asphyxie.

Dr. Simon Dombrowski, Hôpital de l'Enfant-Jésus: Réanimation des nouveaux-nés.

Dr. Jacques Marquis, Hôpital de la Miséricorde: Réanimation chez les opérés, chez les traumatisés et chez les noyés.

Dr. Jacques Hould, Hôtel Dieu: Organisation d'un département de réanimation.

Dr. Lucien Rinfret, Hôpital de la Miséricorde, Bellevue et Jeffery Hale: Principes de la réanimation.

Le Dr. André McClish, anesthésiste à l'Hôpital Laval, a obtenu son certificat d'"Associe" en Anesthésie du Collège Royal des Médecins et Chirurgiens du Canada; il a assisté à la réunion du Collège à Toronto où on lui a remis son parchemin.

Le Conseil de la Faculté de Médecine de l'Université Laval a ouvert un concours d'Agrégation en Anesthésie. Six candidats sont invités à présenter des thèses. Nos meilleurs voeux de succès aux concurrents.

Le Dr. Henri Durand a été nommé chef du Service d'Anesthésie de l'Hôpital du St. Sacrement. Il remplace le Dr. Adrien Paquet décédé en octobre dernier.